
Protokół Nr XVI/2025 
z XVI sesji Rady Miasta Zgierza 

z dnia 29 maja 2025 r. 

Zarejestrowano w dniu 

2 4 -06- 2025 

Druk nr 

Pod przewodnictwem Przewodniczącego Rady Miasta Zgierza Łukasza 
Wróblewskiego. 

Sesja odbyła się w sali 114 Urzędu Miasta Zgierza. 

Obrady rozpoczęto 29 maja 2025 r. o godz. 9:30, a zakończono tego 
samego dnia o godzinie 12:52. 

Zestawienie obecności radnych: 

Ustawowa liczba radnych - 23, 
• Stan faktyczny radnych - 23, 
• Radni obecni - 20 (Antczak Zbigniew, Boś Anna, Czekalski Paweł, 

Dziedzic Tomasz, Filipowicz Jakub, Gaca Elżbieta, Grzelak-
Makowczyńska Agata, Jaborski Michał, Karasiński Krzysztof, 
Krysztofiak Paulina, Krzewina Elżbieta, Kwiatkowski Jakub, 
Linkowski Artur, Łęcka-Andrzejewska Alina, Matuszewski Piotr, 
Mięsok Andrzej, Piłacik Andrzej, Szulc Sebastian, Wojtera Nadja, 
Wróblewski Łukasz). 

• Radni nieobecni - 3 (Frątczak Łukasz, Hiliński Marek, Jagielski 
Przemysław). 

Zestawienie obecności Przewodniczących Zarządów: 

• Obecni - 8 (Kinga Błaszczyk, Paweł Dziemdziela, Elżbieta 
Frankowska, Dorota Jatczak, Katarzyna Józefowicz, Adam Kowalski, 
Grażyna Kurasik, Flenryka Piekut). 

• Nieobecni - 2 (Przemysław Swędrak, Violetta Drewnowska). 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Uwagi do porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XV sesji. 
4. Zapytania mieszkańców. 
5. Wnioski jednostek pomocniczych. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Zapytania i wolne wnioski. 
8. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje, wnioski oraz zapytania. 
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9. Informacja o działalności Nadleśnictwa Grotniki za rok 2024 
i planach na rok 2025. (Druk nr 176-2025) - gość zaproszony na 
godzinę 12.00. 

10. Sprawozdanie Prezydenta Miasta Zgierza z prac między sesjami. 
11. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Zgierza z działalności 

między sesjami. 
12. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) rozpatrzenia petycji (Druk nr 180-2025), 
b) rozpatrzenia petycji (Druk nr 181-2025), 
c) uchwalenia planu pracy Rady Miasta Zgierza na II półrocze 2025 r. 

(Druk nr 182-2025), 
d) przyjęcia Regulaminu korzystania z Ośrodka Wypoczynkowego 

Malinka w Zgierzu (Druk nr 178-2025), 
e) przyjęcia Programu profilaktyki i korekcji wzroku „Ratujmy wzrok 

dzieciom w Gminie Miasto Zgierz na 2025 rok" (Druk nr 177-2025), 
f) wyrażenia zgody na aplikowanie przez Gminę Miasto Zgierz 

o środki na realizację zadań inwestycyjnych w ramach naborów 
wniosków o dofinansowanie zadań jednorocznych i wieloletnich 
(Druk nr 183-2025), 

g) przyjęcia dofinansowania na realizację przedsięwzięcia pn. 
„Kontrola jakości powietrza w Zgierzu - zakup mobilnego 
laboratorium" (Druk nr 204-2025), 

h) zmiany budżetu i zmian w budżecie miasta Zgierza na rok 2025 
w zakresie zadań własnych oraz zadań z zakresu administracji 
rządowej zleconych miastu (Druk nr 205-2025), 

i) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2025-2042 
(Druk nr 206-2025). 

13. Podjęcie uchwał w sprawach zaliczenia dróg do kategorii dróg 
gminnych: 

a) zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Janusza Korczaka 
w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 186-2025), 

b) zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Józefa Chełmońskiego 
w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 197-2025), 

c) zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Bolesława Czerwieńskiego 
w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 198-2025), 

d) zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Stanisława Wigury 
w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 199-2025), 

e) zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. kpt. Franciszka Żwirki 
w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 200-2025), 

f) zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Wandy Węgierskiej 
w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 195-2025), 
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g) zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Jerzego Wieczorka 
"Bohdana" w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 201-
2025), 

h) zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Adama Mickiewicza 
w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 190-2025), 

i) zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Jana Matejki w Zgierzu 
oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 189-2025), 

j) zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Stanisława Pieczyraka 
w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 192-2025), 

k) zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Władysława Rząba 
w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 194-2025), 

I) zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Józefa Mireckiego 
w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 184-2025), 

m) zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Bolesława Prusa 
w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 193-2025), 

n) zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Elizy Orzeszkowej 
w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 191-2025), 

o) zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Marii Konopnickiej 
w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 185-2025), 

P) zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Lucjana Rydla w Zgierzu 
oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 196-2025), 

q) zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Bolesława Limanowskiego 
w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 187-2025), 

r) zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Zygmunta Lorentza 
w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 188-2025), 

s) zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Joachima Lelewela 
w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 203-2025). 

t) zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Heleny Wiewiórskiej 
w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 202-2025), 

14. Oświadczenia radnych. 
15. Ogłoszenia i komunikaty Przewodniczącego RMZ. 
16. Zamknięcie obrad sesji. 

Pkt 1 Otwarcie sesji 

Przewodniczący RMZ Ł. Wróblewski przywitał wszystkich przybyłych na 
sesję. Na podstawie listy obecności stwierdził kworum i tym samym 
prawomocność obrad. Otworzył XVI sesję Rady Miasta Zgierza. 
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Pkt 2 Uwagi do porządku obrad 

Brak uwag do porządku obrad. 

Przewodniczący RMZ Ł. Wróblewski powiedział, że zaplanowana była 
uchwała w sprawie stanowiska Rady Miasta Zgierza wobec incydentu 
związanego z rozklejeniem w Zgierzu nekrologów z nazwiskami dwóch 
radnych Rady Miasta Zgierza, ale na prośbę radnego Ł. Frątczaka tego 
projektu uchwały nie ma w porządku obrad. Negatywnie ocenił zaistniały 
incydent oraz przekazał, że zajęła się nim policja. Następnie przeszedł do 
kolejnego punktu porządku obrad. 

Pkt 3 Przyjęcie protokołu z XV sesji 

Przewodniczący RMZ Ł. Wróblewski przekazał, żeby ewentualne uwagi do 
protokołu zgłosić do Biura Rady Miasta Zgierza a przyjęcie protokołu 
nastąpi pod koniec sesji. Następnie przeszedł do kolejnego punktu 
porządku obrad. 

Pkt 4 Zapytania mieszkańców 

Mieszkanka Zgierza zwróciła się do Prezydenta Miasta Zgierza w sprawie 
remontu ulicy Republikańskiej. 

Mateusz Tworski z Ruchu Narodowego Konfederacja zabrał głos w sprawie 
petycji, która będzie procedowana na bieżącej sesji Rady Miasta Zgierza 
związanej ze sprzeciwem wobec utworzenia na terenie Zgierza 
jakichkolwiek ośrodków dla nielegalnych imigrantów. Przytoczył statystyki 
związane z przestępstwami popełnianymi przez cudzoziemców. 

Jacek Graczyk z Ruchu Narodowego Konfederacja także nawiązał do wyżej 
wspomnianej petycji. Mówił o pakcie migracyjnym, apelował 
o przychylenie się do petycji. 

Mieszkanka Zgierza poruszyła temat wysokich opłat pobieranych na 
cmentarzu komunalnym. 

Mieszkaniec Zgierza zapytał o naprawę przejścia z Galerii Zgierskiej do ul. 
Długiej oraz o remont budynku przy Placu J. Kilińskiego 13. 

Brak dalszych zgłoszeń. Przewodniczący RMZ Ł. Wróblewski przeszedł do 
kolejnego punktu porządku obrad. 
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Pkt 5 Wnioski jednostek pomocniczych 

Brak zgłoszeń. Przewodniczący RMZ Ł. Wróblewski przeszedł do kolejnego 
punktu porządku obrad. 

Pkt 6 Interpelacje i zapytania radnych 

Radny S. Szulc złożył interpelacje w sprawach: 

- konieczności analizy i poprawy organizacji ruchu na skrzyżowaniu ulic 
P. Skargi i Łęczyckiej w Zgierzu, 

- modernizacji zjazdu z ulicy Parzęczewskiej na odcinku wjazdu na teren 
Poczty Polskiej oraz pobliskiego osiedla, 

- utworzenia dodatkowych toalet publicznych na terenie Zgierza. 

Radny J. Filipowicz złożył interpelacje w sprawach: 

- zwiększonego zapylenia powietrza na terenie Miasta; 

- stworzenia i uruchomienia miejskiego programu umożliwiającego 
mieszkańcom oddawanie niepotrzebnych roślin. 

Radny P. Matuszewski złożył interpelację w sprawie usprawnienia 
organizacji ruchu na ulicy 1 Maja w związku z trwającym remontem. 

Radny P. Czekalski złożył interpelacje w sprawach: 

- konserwacji napisów na budynku przy ul. Długiej 16; 

- przeprowadzenia niezbędnych prac konserwacyjnych rzeźb w Parku 
Miejskim. 

Radna N. Wojtera złożyła interpelacje w sprawach: 

- potencjalnego przejścia dla pieszych na skrzyżowaniu ulic Pułaskiego 
i Traugutta; 

- wycinki drzew na ul. Obrońców Pokoju. 
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Radna A. Grzelak-Makowczyńska złożyła interpelację w sprawie 
planowanego skrócenia godzin funkcjonowania świetlic w zgierskich 
szkołach podstawowych. 

Radny Z. Antczak złożył interpelację w sprawie uzupełnienia dziur w ulicy 
Północnej. 

Brak dalszych zgłoszeń. Przewodniczący RMZ Ł. Wróblewski przeszedł do 
kolejnego punktu porządku obrad. 

Pkt 7 Zapytania i wolne wnioski 

Brak zgłoszeń. Przewodniczący RMZ Ł. Wróblewski przeszedł do kolejnego 
punktu porządku obrad. 

Pkt 8 Udzielenie odpowiedzi na interpelacje, wnioski oraz 
zapytania 

Prezydent Miasta Zgierza P. Staniszewski przekazał, że na zapytania 
i interpelacje radnych odpowie w statutowym terminie. Odnośnie ulicy 
Republikańskiej przekazał, że odpowiedź mieszkance została udzielona na 
piśmie ze wskazaniem kwot związanych z realizacją przedsięwzięcia oraz 
założeniami związanymi z koniecznością wyasygnowania środków na taką 
inwestycję. W sprawie opłat obowiązujących na cmentarzu komunalnym 
powiedział, że pobierane są opłaty administracyjne za określone 
czynności. Jeśli chodzi o przejście przy Galerii Zgierskiej do ulicy Długiej, 
poinformował, że prace są uwzględnione w kontrakcie zawartym na 
rewitalizację koryta rzeki Bzury. 

Przewodniczący RMZ Ł. Wróblewski przeszedł do kolejnego punktu 
porządku obrad. 

Pkt 9 Informacja o działalności Nadleśnictwa Grotniki za rok 
2024 i planach na rok 2025 

Przewodniczący RMZ Ł. Wróblewski poprosił Nadleśniczego Nadleśnictwa 
Grotniki Wojciecha Cabaja o przedstawienie przygotowanych materiałów. 
W trakcie podłączania sprzętu elektronicznego Przewodniczący RMZ Ł. 

6 



Wróblewski przeprocedował dwa kolejne punkty porządku obrad - punkt 
10 oraz punkt 11. 

Pkt 10 Sprawozdanie Prezydenta Miasta Zgierza z prac między 
sesjami 

Materiał stanowi załącznik do protokołu. 

Brak zgłoszeń. Przewodniczący RMZ Ł. Wróblewski przeszedł do kolejnego 
punktu porządku obrad. 

Pkt 11 Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Zgierza 
z działalności między sesjami 

Materiał stanowi załącznik do protokołu. 

Brak zgłoszeń. Przewodniczący RMZ Ł. Wróblewski ogłosił przerwę. 

Po przerwie. 

Przewodniczący RMZ Ł. Wróblewski wrócił do punktu 9 Informacja 
o działalności Nadleśnictwa Grotniki za rok 2024 i planach na rok 2025. 

Pkt 9 Informacja o działalności Nadleśnictwa Grotniki za rok 
2024 i planach na rok 2025 - kontynuacja 

Nadleśniczy Nadleśnictwa Grotniki W. Cabaj przedstawił przygotowany 
materiał związany z działalnością Nadleśnictwa w ubiegłym roku. 

Radny P. Czekalski zwrócił się o poprawę dostępności ścieżek leśnych 
w lesie Krogulec, które wyglądają na zaniedbane wskazując, że gałęzie czy 
powalone przez wichury drzewa zalegają na nich nawet od kilku lat. 

Nadleśniczy Nadleśnictwa Grotniki W. Cabaj w odpowiedzi przekazał, 
że Krogulec jest to las również gospodarczy. Wszystkie obszary leśne 
spełniają wymogi stawiane przez ustawę, czyli są to także lasy społeczne. 
To, że w chwili obecnej wyznaczane są lasy o wiodącej funkcji społecznej, 
to również nie znaczy, że na tych obszarach nie będzie w ogóle można 
realizować pewnych zadań gospodarczych. Dodał, że mogą zdarzać się 
sytuacje, że na ścieżkach znajdują się pozostałości drzew, gdyż 
Nadleśnictwo nie jest w stanie zapewnić, żeby każda jedna ścieżka była 
uprzątnięta, bo usługodawcy w umowach mają zawarte wprost zapisy, że 
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drogi pożarowe, te główne oddziałowe linie mają być doprowadzone do 
takiego stanu, jak były przed rozpoczęciem prac. Jeżeli są jakieś 
uchybienia, to zostanie to przekazane leśniczemu. 

Radna E. Krzewina powiedziała, że u biegłym roku Rada Osiedla 
Proboszczewice-Lućmierz składała wnioski, aby lasy okalające osiedle 
miały funkcję społeczną, zapytała, jak obecnie wygląda ten temat. Dodała, 
że w lasach jest bardzo brudno i jak Nadleśnictwo próbuje radzić sobie 
z tym problemem. Zapytała, czy bezpieczeństwo przeciwpożarowe nie jest 
zagrożone i czy Nadleśnictwo planuje budowę zbiorników retencyjnych. 

Nadleśniczy Nadleśnictwa Grotniki W. Cabaj powiedział, że proces 
wyznaczania lasów o wiodącej funkcji społecznej rozpoczął się w roku 
2024 i nie został na razie zakończony. Raporty rozbieżności przekazano do 
Ministerstwa Klimatu i Środowiska i tam na chwilę obecną jeszcze toczą 
się rozmowy w zakresie wyznaczenia takich obszarów. Jeżeli chodzi o 
śmieci, które są w lasach, powiedział, że są to śmieci, które są podrzucane 
i mimo że nie są to śmieci Nadleśnictwa, to w przypadku braku możliwości 
ustalenia właściciela, Nadleśnictwo jest zobligowane do ich uprzątnięcia. 
Dodał, że jest to sukcesywnie robione a poziom kosztów w roku 
poprzednim osiągnął około 300 tysięcy złotych. Dodał, że z tym 
problemem Nadleśnictwo nie da sobie rady bez pomocy również 
samorządów i edukowania społeczeństwa. Jeżeli chodzi o zabezpieczenie 
przeciwpożarowe obszarów leśnych, przekazał, że, mimo że proces zmian 
klimatycznych postępuje i zmniejsza się znacznie ilość opadów, jak 
również podwyższa się przeciętna temperatura, w roku poprzednim i od 
roku 2022 na terenie miasta nie miało miejsca żadne zdarzenie pożarowe, 
które skutkowałoby pożarem gruntów leśnych. Jeżeli chodzi o ewentualne 
zbiorniki wodne, głównie korzysta się z istniejącej sieci hydrantów. Jest to 
dla straży pożarnej, również bardziej korzystne, a przy tak rozwiniętej 
infrastrukturze drogowej i budownictwie nie ma potrzeby budowania 
zbiorników. Jeżeli chodzi o zbiorniki retencyjne, już utworzono je w 
obrębie Malinki, na Helenówku i w okolicach Boruty przy ulicy 
Konstantynowskiej. 

Wiceprzewodnicząca RMZ E. Gaca zaproponowała, aby Nadleśnictwo 
Grotniki nawiązało dialog ze szkołami podstawowymi i przy współpracy 
z nauczycielami spróbowało opracować blok zajęć edukacyjnych dla 
uczniów. 
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Nadleśniczy Nadleśnictwa Grotniki W. Cabaj odpowiedział, że Nadleśnictwo 
Grotniki jest otwarte na wszelkie propozycje współpracy, takich zgłoszeń 
jest sporo, Nadleśnictwo stara się nikomu nie odmawiać, natomiast 
sporym problemem jest fakt, że na chwilę obecną do prowadzenia działań 
edukacyjnych może maksymalnie oddelegować dwie osoby, które także 
mają swoje codzienne obowiązki. 

Radny P. Matuszewski zwrócił uwagę, że strona internetowa nadleśnictwa 
Grotniki nie działa. 

Nadleśniczy Nadleśnictwa Grotniki W. Cabaj odpowiedział, że strona 
funkcjonuje, natomiast być może powstał obecnie jakiś błąd techniczny. 

Radny K. Karasiński zapytał o dziką zwierzynę w kontekście szkód 
wyrządzanych na terenach zabudowanych oraz jakie niespotykane 
zwierzęta występują na terenie Nadleśnictwa Grotniki. 

Nadleśniczy Nadleśnictwa Grotniki W. Cabaj powiedział, że teren miasta 
jest całkowicie wyłączony z wydzierżawiania gruntów kołom łowieckim, 
w związku, z czym nie mógł odpowiedzieć na pytanie ile i jakiej zwierzyny 
znajduje się na terenie miasta. Jeśli chodzi o szkody, to jest to spory 
problem, ponieważ głównie dziki powodują szkody na polach uprawnych, 
najbardziej kukurydzy, ale nie tylko i jest to problem dotyczący nie tylko 
okolic Zgierza. Nadleśnictwo nie posiada możliwości wyeliminowania 
przenikania zwierzyny na tereny miejskie. Jeśli chodzi o niespotykane 
zwierzęta, wymienił jenota złocistego, który jest gatunkiem inwazyjnym, 
licznie rozwinęła się populacja szopa pracza, występują także wilki, 
bociany czarne, bieliki. Dodał, że w tym roku było dużo sygnałów 
dotyczących żmii zygzakowatej. 

Radna A. Łęcka-Andrzejewska wspomniała, że na jej działkę 
w Sokolnikach wszedł łoś i nie bardzo wiedziała, gdzie zgłosić się po 
pomoc. Zabrakło czytelnych sygnałów, co należy robić w takiej sytuacji 
i jakie są procedury. 

Nadleśniczy Nadleśnictwa Grotniki W. Cabaj odparł, że Nadleśnictwo nie 
posiada kompetencji w takim zakresie. Natomiast, jeśli zwierzę trafia na 
teren miasta czy gminy to wchodzą w zakres przepisy o zapewnieniu 
bezpieczeństwa mieszkańcom i żaden myśliwy nie ma prawa wejść na 
teren z bronią. Dodał, że często do Nadleśnictwa dzwonią mieszkańcy 
odesłani przez służby, ale Nadleśnictwo nie może podjąć działań w takiej 
sprawie. 

Radny S. Szulc zapytał, jak wyglądają działania dotyczące monitorowania 
polowań i ilości dzikiej zwierzyny, jak układa się współpraca Nadleśnictwa 
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z kołami łowieckimi oraz czy do Nadleśnictwa trafiają sygnały dotyczące 
jazdy na quadach po ścieżkach leśnych. 

Nadleśniczy Nadleśnictwa Grotniki W. Cabaj wyjaśnił, że Nadleśniczy 
prowadzi współpracę z kołami łowieckimi w zakresie zatwierdzania 
rocznych planów łowieckich, w ramach których przedstawiane jest 
sprawozdanie w zakresie prowadzonych działań. Dodatkowo, zgodnie 
z ustawą Prawo łowieckie nadleśnicży jest organem odwoławczym 
szacowania szkód łowieckich, a koła łowieckie są stowarzyszeniami 
i podlegają pod Okręgową Radę Łowiecką, natomiast one prowadzą 
gospodarkę populacjami zwierzyny. Jeśli chodzi o zgłoszenia dotyczące 
poruszania się po lasach ęuadami wyjaśnił, że zapisy ustawy o lasach 
(artykuł 26 stanowi, że poruszanie się drogami leśnymi jest niedozwolone) 
oraz Kodeks Ruchu Drogowego wskazują, że poruszanie się drogami 
leśnymi dopuszczone jest tylko w przypadku oznaczenia tych dróg 
strzałkami kierunkowymi dojazdu do miejscowości bądź jakiegoś punktu 
typu kancelaria, a zatrzymywanie się jest dozwolone tylko w miejscach 
wyznaczonych. Zauważył, że duży procent społeczeństwa nie przestrzega 
tych zapisów, a jeśli chodzi o quady czy samochody terenowe jest to duży 
problem, który Nadleśnictwo próbuje minimalizować poprzez współpracę 
z Państwową Strażą Łowiecką, jak i z Państwową Strażą Rybacką oraz 
z Policją. 

Radny S. Szulc zapytał, czy rajdy samochodami terenowymi organizowane 
w lasach są uzgadniane z Nadleśnictwem. 

Nadleśniczy Nadleśnictwa Grotniki W. Cabaj wyjaśnił, że w przypadku 
zorganizowanych rajdów, organizatorzy muszą do Nadleśnictwa złożyć 
odpowiedni wniosek, który jest następnie rozpatrywany. Powiedział, że co 
do zasady Nadleśnictwo nie wyraża zgody na organizowanie rajdów 
samochodowych na terenach leśnych. 

Wiceprzewodniczący RMZ T. Dziedzic poprosił o przekazanie Radnym 
przedstawionej prezentacji. Powiedział, że inicjatywa współpracy ze 
szkołami powinna wypływać właśnie ze szkół, a pierwszym działaniem 
mogłaby być przedstawiona podczas sesji prezentacja. Dodał, że w trakcie 
pracy nad planem ogólnym będzie można się wypowiedzieć w kwestii 
otuliny leśnej, czy ma być jej więcej czy mniej. 

Przewodniczący RMZ Ł. Wróblewski podziękował Nadleśniczemu za 
wystąpienie i ogłosił przerwę w obradach XVI sesji RMZ. 

Po przerwie. 

10 



Przewodniczący RMZ Ł. Wróblewski wznowił obrady XVI sesji RMZ. 

Pkt 12 Podjęcie uchwał w sprawach: 

Wykaz opinii stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący RMZ Ł. Wróblewski odnośnie wykazu opinii poinformował, 
że Komisja Statutowo-Prawna miała uwagi, które zostaną przyjęte 
w formie autopoprawki, co do uchwały w sprawie kontroli jakości 
powietrza w Zgierzu, zakupu mobilnego laboratorium, zmiany budżetu 
i zmiany w budżecie, prosił, aby na to zwrócić uwagę. Co do projektów 
uchwał z punktu 13, powiedział, że projekt uchwały, który znajduje się 
pod literką j nie uzyskał żadnej opinii komisji, gdyż podczas Komisji 
Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej toczyła się dyskusja w tej 
sprawie, a Komisja Statutowo-Prawna nie miała żadnych uwag. 

a) rozpatrzenia petycji (Druk nr 180-2025), 

Do projektu uchwały wprowadził Przewodniczący RMZ Ł. Wróblewski. 

Kamil Mroczek Prezes Okręgu Łódzkiego Ruchu Narodowego omówił 
wniesioną przez siebie petycję wyjaśniając, że nieprawdą jest to, że 
petycja dotyczy tylko i wyłącznie centrów integracji cudzoziemców, 
ponieważ w petycji jest określone, że dotyczy ona jakichkolwiek ośrodków 
dla nielegalnych migrantów na terenie Zgierza. 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji RMZ Alina Łęcka-
Andrzejewska omówiła projekt uchwały. Poinformowała o wprowadzeniu 
autopoprawką zmiany w paragrafie pierwszym „po rozpatrzeniu petycji 
z dnia 19 marca złożonej przez prezesa Okręgu Łódzkiego Ruchu 
Narodowego Kamila Mroczka", czyli wyraz „prezes" zastąpić wyrazem 
„prezesa". 

Radny A. Mięsok zwrócił uwagę, że w uzasadnieniu jest mowa 
o nielegalnych emigrantach, zaproponował, aby zamienić na nielegalnych 
imigrantów. 

Wiceprzewodniczący RMZ Ł. Wróblewski zauważył, że powinno być użyte 
słowo migranci. 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji RMZ Alina Łęcka-
Andrzejewska przyjęła uwagę w formie autopoprawki. 
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Radna A. Grzelak-Makowczyńska powiedziała, że jako samorządowcy 
Radni powinni dawać sygnał rządowi, że na pewne rzeczy nie ma zgody. 
Powiedziała, że osobiście nie zgadza się z lokowaniem ośrodków dla 
nielegalnych imigrantów na terenie miasta Zgierza. Zaznaczyła, że nie ma 
na myśli matek z dziećmi uciekających przed wojną, ale rosłych mężczyzn, 
którzy sieją chaos, kradną i napadają na ludność cywilną. 

Przewodniczący RMZ Ł. Wróblewski powiedział: „Szkoda, że tak to Pani 
Radna będąc w większościowej koalicji w poprzedniej komisji Rady, 
w poprzedniej kadencji sesji Rady, przepraszam, w poprzedniej kadencji 
Rady Miasta Zgierza nie zwracała się do ówczesnego rządu i ówczesnych 
władz samorządowych Urzędu Marszałkowskiego kierowanych przez Pani 
kolegów z ugrupowania w tej sprawie, bo wtedy rozpoczęły się wszelkie 
działania, które regulowały powstawanie centrów integracji, znalazły się 
fundusze i zostały rozpisane pierwsze programy. Ale to jest do tego, 
uwaga do tego jednego zdania o zajmowaniu przez samorząd stanowiska. 
Myślę, że podejmując tą uchwałę, Rada Miasta zajmuje oczywiście 
stanowisko, formalnie petycję uznając za niezasadną. Uzasadnienie tej 
decyzji wskazuje, że jest to w naszym centrum zainteresowania 
bezpieczeństwo i rozwój Zgierza, co Pani Przewodnicząca Komisji 
przytoczyła." Dodał, że nielegalna imigracja nie może się wiązać 
z żadnymi ułatwieniami i należy skupić się na tym, aby mieszańcy Zgierza 
czuli się bezpiecznie, chociażby poprzez wspieranie służb, bo nie tylko 
nielegalni imigranci mogą robić złe rzeczy. 

Radna A. Grzelak-Makowczyńska zwróciła się do Przewodniczącego RMZ 
Ł. Wróblewskiego mówiąc: „Pan oczywiście nie wie, z kim ja rozmawiałam 
na temat ośrodków takich tworzonych i nie musiało być wszystko 
poruszane na sali obrad Rady Miasta, ponieważ uważam, że przenoszenie 
pewnych rzeczy z Warszawy tutaj do lokalnej społeczności to nie jest 
akurat dobre rozwiązanie. Mogłabym Pana bardzo wypunktować, jak 
w wielu miejscach Pana wypowiedzi się Pan bardzo myli. Natomiast 
uważam, że ze względu na gorący okres jeszcze trwającej kampanii 
wyborczej po prostu nie będę na to poświęcać swojego czasu i to nie jest 
to miejsce. Jeżeli Pan ma ochotę zapraszać jakichś takich uchodźców do 
swojego mieszkania bądź jakichś innych członek Koalicji Obywatelskiej, 
oczywiście tego nie mogę Państwu zabronić, ale na inne rzeczy ja się po 
prostu nie zgadzam i mam do tego prawo." 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji RMZ A. Łęcka-
Andrzejewska powiedziała, że jest przerażona kontekstem wypowiedzi 
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i straszeniem imigrantami. Powiedziała, że nie uciekniemy przed tym 
tematem i będziemy musieli przyjmować w Polsce ludność z innych 
państw. Dodała, że gdyby nie emigranci to nie byłoby ekip budowlanych 
czy sprzątających oraz wykonujących inne niezbędne prace. Wspomniała, 
że Polacy także wyjeżdżali za granicę. 

Radny A. Mięsok zwrócił się do Przewodniczącego RMZ Ł. Wróblewskiego 
mówiąc: „z Pana wypowiedzi wynika jedno, pomieszał Pan wszystko, co 
jest możliwe. Jeżeli Pan zarzucał opozycyjnemu rządowi, że zaczął tworzyć 
Centra Integracji Cudzoziemców, to trzeba zrozumieć jedno, te centra były 
organizowane dla imigrantów, ale wojennych, którzy byli niestety 
z Ukrainy, musieli uciekać". Powiedział, aby nie mieszać imigrantów 
zarobkowych, którzy dostali pozwolenie na pracę z imigrantami, którzy 
będą podrzucani, są obcy kulturowo, niszczą, kradną, napadają. „To są 
właśnie ci obcy kulturowo ludzie, przed którymi chcemy się ustrzec. 
I takich imigrantów to absolutnie my nie chcemy." - dodał. 

Wiceprzewodniczący RMZ T. Dziedzic powiedział, że będąc pracownikiem 
Urzędu Miasta Zgierza odbył wyjazd służbowy do Norwegii i tam odbyła się 
dyskusja w tym samym temacie. Norwegowie mają doświadczenie 
i wiedzę. 

Przewodniczący RMZ Ł. Wróblewski powiedział, że Norwegia nie jest 
tematem tej dyskusji. 

Radny M. Jaborski powiedział, że Klub Prawa i Sprawiedliwości podziela 
obawy mieszkańców i jego członkowie będą głosowali przeciwko 
odrzuceniu tej petycji. 

Przewodniczący RMZ Ł. Wróblewski przeszedł do głosowania. 

Głosowano w sprawie: rozpatrzenia petycji (Druk nr 180-2025), 

Wyniki głosowania: ZA: 9, PRZECIW: 8, WSTRZYM. SIĘ: 3, BRAK 
GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Rada Miasta Zgierza podjęła uchwałę nr XVI/336/2025 w sprawie 
rozpatrzenia petycji. 

b) rozpatrzenia petycji (Druk nr 181-2025), 

Projekt uchwały omówiła Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków 
i Petycji RMZ A. Łęcka-Andrzejewska. 
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Brak zgłoszeń do dyskusji. Przewodniczący RMZ Ł. Wróblewski przeszedł 
do głosowania. 

Głosowano w sprawie: rozpatrzenia petycji (Druk nr 181-2025), 

Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 7, WSTRZYM. SIĘ: 0, BRAK 
GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3. 

Rada Miasta Zgierza podjęła uchwałę nr XVI/337/2025 w sprawie 
rozpatrzenia petycji. 

c) uchwalenia planu pracy Rady Miasta Zgierza na II półrocze 
2025 r. (Druk nr 182-2025), 

Projekt uchwały omówił Przewodniczący RMZ Ł. Wróblewski. 

Brak zgłoszeń do dyskusji. Przewodniczący RMZ Ł. Wróblewski przeszedł 
do głosowania. 
Głosowano w sprawie: uchwalenia planu pracy Rady Miasta Zgierza na 
II półrocze 2025 r. (Druk nr 182-2025), 

Wyniki głosowania: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYM. SIĘ: 0, BRAK 
GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Rada Miasta Zgierza podjęła uchwałę nr XVI/338/2025 w sprawie 
uchwalenia planu pracy Rady Miasta Zgierza na II półrocze 2025 r. 

d) przyjęcia Regulaminu korzystania z Ośrodka 
Wypoczynkowego Malinka w Zgierzu (Druk nr 178-2025), 

Projekt uchwały omówił Sekretarz Miasta Zgierza R. Chocholski. 
Powiedział, że w formie autopoprawki w paragrafie 3 przed kropką należy 
dopisać Dziennik Urzędowy Wojewody Łódzkiego poz. 4993. 

Brak zgłoszeń do dyskusji. Przewodniczący RMZ Ł. Wróblewski przeszedł 
do głosowania. 
Głosowano w sprawie: przyjęcia Regulaminu korzystania z Ośrodka 
Wypoczynkowego Malinka w Zgierzu (Druk nr 178-2025), 

Wyniki głosowania: ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYM. SIĘ: 0, BRAK 
GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

Rada Miasta Zgierza podjęła uchwałę nr XVI/339/2025 w sprawie 
przyjęcia Regulaminu korzystania z Ośrodka Wypoczynkowego 
Malinka w Zgierzu. 
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e) przyjęcia Programu profilaktyki i korekcji wzroku „Ratujmy 
wzrok dzieciom w Gminie Miasto Zgierz na 2025 rok" (Druk nr 
177-2025), 

Projekt uchwały omówił Sekretarz Miasta Zgierza R. Chocholski. 

Radny P. Czekalski prosił o rozważenie na przyszłość, żeby objąć 
programem również dzieci w wieku przedszkolnych a także żeby postawić 
większy nacisk na edukację poprzez np. rozdawania materiałów 
edukacyjnych rodzicom, być może organizowanie warsztatów o tej 
tematyce czy szkoleń dla nauczycieli. Dodał, że być może warto byłoby 
monitorować, w ramach możliwości prawnych, czy po otrzymaniu 
skierowania do specjalisty dziecko rzeczywiście do niego trafia, 
np. poprzez współpracę z lokalnymi poradniami okulistycznymi lub też 
ankietę zwrotną. 

Sekretarz Miasta Zgierza R. Chocholski wyjaśnił, że ten projekt jest na rok 
2025 i oparty jest o pozytywną opinię Agencji Oceny Technologii 
Merytorycznych i Taryfikacji, a tak istotne zmiany wymusiłyby wystąpienie 
o ponowną ocenę. Dodał, że na kolejny okres te uwagi zostaną wzięte pod 
rozwagę. 

Radny A. Mięsok powiedział, że w systemie Sesja nie może znaleźć 
wykazu opinii. 

Wiceprzewodniczący RMZ Ł. Wróblewski wyjaśnił, gdzie znajduje się plik 
z wykazem opinii, powiedział także, że na początku punktu 12 omówił 
opinie komisji. Przytoczył także opinie komisji do omawianego projektu 
uchwały. 

Brak dalszych zgłoszeń do dyskusji. Przewodniczący RMZ Ł. Wróblewski 
przeszedł do głosowania. 

Głosowano w sprawie: przyjęcia Programu profilaktyki i korekcji wzroku 
„Ratujmy wzrok dzieciom w Gminie Miasto Zgierz na 2025 rok" (Druk 
nr 177-2025), 

Wyniki głosowania: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYM. SIĘ: 0, BRAK 
GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Rada Miasta Zgierza podjęła uchwałę nr XVI/340/2025 w sprawie 
przyjęcia Programu profilaktyki i korekcji wzroku „Ratujmy wzrok 
dzieciom w Gminie Miasto Zgierz na 2025 rok". 
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f) wyrażenia zgody na aplikowanie przez Gminę Miasto Zgierz 
o środki na realizację zadań inwestycyjnych w ramach naborów 
wniosków o dofinansowanie zadań jednorocznych i wieloletnich 
(Druk nr 183-2025), 

Projekt uchwały omówił Prezydent Miasta Zgierza P. Staniszewski. 

Wiceprzewodniczący RMZ T. Dziedzic' poprosił, jeżeli będą środki na 
realizację tych inwestycji, to żeby Radni wcześniej otrzymywali projekty 
tych inwestycji. 

Prezydent Miasta Zgierza P. Staniszewski powiedział, że często realizacja 
inwestycji opiera się o formułę zaprojektuj - wybuduj, w związku, z czym 
realizacje z udziałem mieszkańców czy te całkowicie finansowane 
bezpośrednio z budżetu miasta są uzgadniane i każdorazowo jest do nich 
wgląd. Dodał, że na etapie podejmowania uchwały czy formowania 
wniosku stworzony jest głównie zakres przedmiotowy wykonany w oparciu 
o Program funkcjonalno-użytkowy, który określa parametry realizacji, 
w związku z czym, jeżeli tylko taka możliwość będzie na etapach 
ewentualnie wnioskowania czy realizacji prac to zawsze dokumenty są 
powszechnie dostępne, udostępnione w zakresie informacji zawartych 
w Biuletynie Informacji Publicznej. 

Przewodniczący RMZ Ł. Wróblewski poprosił, aby do współpracy i do 
konsultowania projektów zaprosić Jednostki Pomocnicze. 

Brak dalszych zgłoszeń do dyskusji. Przewodniczący RMZ Ł. Wróblewski 
przeszedł do głosowania. 

Głosowano w sprawie: wyrażenia zgody na aplikowanie przez Gminę 
Miasto Zgierz o środki na realizację zadań inwestycyjnych w ramach 
naborów wniosków o dofinansowanie zadań jednorocznych i wieloletnich 
(Druk nr 183-2025), 

Wyniki głosowania: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYM. SIĘ: 0, BRAK 
GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Rada Miasta Zgierza podjęła uchwałę nr XVI/341/2025 w sprawie 
wyrażenia zgody na aplikowanie przez Gminę Miasto Zgierz 
o środki na realizację zadań inwestycyjnych w ramach naborów 
wniosków o dofinansowanie zadań jednorocznych i wieloletnich. 
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g) przyjęcia dofinansowania na realizację przedsięwzięcia pn. 
„Kontrola jakości powietrza w Zgierzu - zakup mobilnego 
laboratorium" (Druk nr 204-2025), 

Projekt uchwały omówił Zastępca Prezydenta Miasta Zgierza B. Bączak. 
Przekazał, że uwagi Komisji Statutowo-Prawnej zostały przyjęte w formie 
autopoprawki. 

Radny P. Czekalski zwrócił się w imieniu mieszkańców ulicy Sienkiewicza 
i okolic z prośbą, aby sprzęt do kontrolowania jakości powietrza często 
pojawiał się w tym rejonie miasta. 

Przewodniczący RMZ Ł. Wróblewski powiedział, że kontrola powietrza 
prowadzona będzie w całym mieście. 

Brak dalszych zgłoszeń do dyskusji. Przewodniczący RMZ Ł. Wróblewski 
przeszedł do głosowania. 

Głosowano w sprawie: przyjęcia dofinansowania na realizację 
przedsięwzięcia pn. „Kontrola jakości powietrza w Zgierzu - zakup 
mobilnego laboratorium" (Druk nr 204-2025), 

Wyniki głosowania: ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYM. SIĘ: 0, BRAK 
GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

Rada Miasta Zgierza podjęła uchwałę nr XVI/342/2025 w sprawie 
przyjęcia dofinansowania na realizację przedsięwzięcia pn. 
„Kontrola jakości powietrza w Zgierzu - zakup mobilnego 
laboratorium". 

h) zmiany budżetu i zmian w budżecie miasta Zgierza na rok 
2025 w zakresie zadań własnych oraz zadań z zakresu 
administracji rządowej zleconych miastu (Druk nr 205-2025), 

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Miasta Zgierza G. Mela. Dodała, 
że uwagi Komisji Statutowo-Prawnej zostały przyjęte w formie 
autopoprawki. 

Radny P. Czekalski zauważył, że zwiększone zostały wpływy z usług, dział 
600, rozdział 60004 a w uzasadnieniu Pani Skarbnik wspomniała 
o przewidywanym wzroście dochodów o 1 min złotych ze sprzedaży 
biletów komunikacji miejskiej. Zapytał, na jakiej podstawie prognozuje się 
takie zwiększenie wpływów z tego tytułu, jakie czynniki spowodowały, 
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że zakłada się zwiększone koszty transportu publicznego, czyli wydatki na 
zakup usług pozostałych dla lokalnego transportu zbiorowego zwiększono 
o 770 tys. Zapytał również o redukcję kosztów oczyszczania miasta -
zakup usług pozostałych na oczyszczanie miast i wsi zmniejszono o 440 
tys. zł. 

Skarbnik Miasta Zgierza G. Mela wyjaśniła, że zmiany w rozdziale 60004, 
czyli transport publiczny po stronie dochodów, jak również wydatków 
wynikają ze sprawozdań, które od początku roku co miesiąc są 
analizowane w każdym rozdziale klasyfikacji budżetowej. Dodała, że na 
początku roku wspominała przy projekcie budżetu, że bardzo ostrożnie 
planowała dochody, żeby ich nie przeszacować. Natomiast teraz już po 
czterech miesiącach widać, że dochody szacowane do końca roku w tej 
kwocie ponad milion złotych powinny wpłynąć do budżetu. Zgodnie 
z wnioskiem jednostki budżetowej Miejskie Usługi Komunikacyjne te 
dochody zostaną przeznaczone na realizację wydatków, które będą 
przeznaczone przede wszystkim na wynagrodzenia, zmiany struktury 
organizacyjnej, informatyzację Miejskich Usług Komunikacyjnych 
w związku z przygotowaniem się do nowego przetargu na obsługę 
przewozową. Co do działu 903, czyli oczyszczanie miasta, przekazała, że 
to nie są środki, które uszczuplają dotychczasowe, czyli zawarte umowy 
czy usługi, które są realizowane, to są środki, które pozostały po 
zamknięciu umowy na zimę. I te środki zasilają przede wszystkim dział 
drogownictwa, czyli tam będą dodatkowo przeniesione na remonty dróg, 
naprawy chodników i wszystkie inne działania, które związane są 
z utrzymaniem dróg. 

Wiceprzewodniczący RMZ T. Dziedzic zapytał, jaki jest wynik operacyjny 
na koniec tego kwartału. 

Skarbnik Miasta Zgierza G. Mela odpowiedziała, że po czterech miesiącach 
jest 38 058 000,00 zł. 

Brak dalszych zgłoszeń do dyskusji. Przewodniczący RMZ Ł. Wróblewski 
przeszedł do głosowania. 

Głosowano w sprawie: zmiany budżetu i zmian w budżecie miasta 
Zgierza na rok 2025 w zakresie zadań własnych oraz zadań z zakresu 
administracji rządowej zleconych miastu (Druk nr 205-2025), 

Wyniki głosowania. ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYM. SIĘ: 2, BRAK 
GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3. 
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Rada Miasta Zgierza podjęła uchwałę nr XV1/343/2025 w sprawie 
zmiany budżetu i zmian w budżecie miasta Zgierza na rok 2025 
w zakresie zadań własnych oraz zadań z zakresu administracji 
rządowej zleconych miastu. 

i) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2025-2042 
(Druk nr 206-2025). 

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Miasta G. Mela zbiorczo w poprzednim 
podpunkcie. 

Brak zgłoszeń do dyskusji. Przewodniczący RMZ Ł. Wróblewski przeszedł 
do głosowania. 

Głosowano w sprawie: zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na 
lata 2025-2042 (Druk nr 206-2025). 

Wyniki głosowania: ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYM. SIĘ: 2, BRAK 
GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

Rada Miasta Zgierza podjęła uchwałę nr XVI/344/2025 w sprawie 
zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2025-2042. 

Przewodniczący RMZ Ł. Wróblewski przeszedł do kolejnego punktu 
porządku obrad. 

Pkt 13 Podjęcie uchwał w sprawach zaliczenia dróg do kategorii 
dróg gminnych: 

Wykaz opinii stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący RMZ Ł. Wróblewski poinformował, że będzie jedna 
dyskusja do wszystkich projektów uchwał oraz, że podczas posiedzenia 
Komisji Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej RMZ dyskusja dotyczyła 
dwóch ulic, dlatego nie ma opinii dla ulicy Pieczyraka. Dyskutowano także 
o ulicy Wiewiórskiej, ale do tego projektu opinia jest pozytywna. Zwrócił 
się do Prezydenta Miasta Zgierza o wprowadzenie do całości bloku uchwał 
drogowych i omówienie projektu uchwały dotyczącego ulicy Pieczyraka. 

Projekty uchwał drogowych omówił zbiorczo Prezydent Miasta Zgierza 
P. Staniszewski. Odnośnie ulicy Pieczyraka i ulicy Wiewiórskiej, powiedział, 
że dyskutowano pod kątem ewentualnych faktycznych przebiegów 
z zastosowaniem rozwiązań wyłączających fragmenty tak zwanych 
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przyszłych placów, które można przewidzieć. Na dzień dzisiejszy one 
faktycznie, ze względu na brak określenia w uchwałach z początku lat 90 
przebiegów, były przyjmowane w całości i jako pasy drogowe 
wykorzystywane. Stąd sugestia, żeby na ten moment zachować możliwość 
wykorzystywania ich jako pasy drogowe w całości z zaliczeniem do 
kategorii dróg z możliwością zagospodarowania przestrzeni tych ulic, przy 
remontach, modernizacjach, wydzielania fragmentów, które nie będą 
wykorzystywane na pasy drogowe wprost a będą mogły być 
wykorzystywane czy na skwery, czy zieleńce i wtedy je jako takie 
zakwalifikować. Natomiast przy docelowych działaniach w obszarze tych 
konkretnych ulic zawsze będzie możliwość dokonania łatwiejszych 
podziałów. 

Radny K. Karasiński powiedział, że Komisja Gospodarki Komunalnej 
i Mieszkaniowej wydanie opinii w sprawie projektu uchwały dotyczącego 
ulicy Pieczyraka przeniosła na przyszły miesiąc. Przekazał, że nie zaburzy 
to całego cyklu uchwał drogowych, natomiast Wydział miałby czas, aby 
przeanalizować problem brakujących parkingów. Poprosił, aby głosowanie 
nad projektem uchwały w sprawie ulicy Pieczyraka przenieść na następną 
sesję i w tym czasie przygotować propozycję utworzenia miejsc 
parkingowych. 

Prezydent Miasta Zgierza P. Staniszewski w odpowiedzi wyjaśnił, że 
podjęcie uchwały w proponowanej formie i zaliczenie ulicy Pieczyraka do 
kategorii dróg gminnych nie będzie przeszkadzało wprowadzeniu 
i wydzieleniu odpowiednich obszarów, czy przestrzeni zielonych, czy 
miejsc postojowych. 

Radny K. Karasiński powiedział, że jest już pełen obraz jak wygląda 
sytuacja i w głosowaniu zostanie wyrażone zdanie członków także Komisji 
Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej RMZ. 

Brak dalszych zgłoszeń do dyskusji. Przewodniczący RMZ Ł. Wróblewski 
przeszedł do głosowania. 

a) zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Janusza Korczaka 
w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 186-2025), 

Głosowano w sprawie: zaliczenia do kategorii dróg gminnych 
ul. Janusza Korczaka w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 186-
2025), 
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Wyniki głosowania: ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYM. SIĘ: 0, BRAK 
GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

Rada Miasta Zgierza podjęła uchwałę nr XVI/345/2025 zaliczenia 
do kategorii dróg gminnych ul. Janusza Korczaka w Zgierzu oraz 
ustalenia jej przebiegu. 

b) zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Józefa 
Chełmońskiego w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk 
nr 197-2025), 

Głosowano w sprawie: zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Józefa 
Chełmońskiego w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 197-
2025), 

Wyniki głosowania: ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYM. SIĘ: 0, BRAK 
GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

Rada Miasta Zgierza podjęła uchwałę nr XVI/346/2025 w sprawie 
zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Józefa Chełmońskiego 
w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu. 

c) zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Bolesława 
Czerwieńskiego w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk 
nr 198-2025), 

Głosowano w sprawie: zaliczenia do kategorii dróg gminnych 
ul. Bolesława Czerwieńskiego w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk 
nr 198-2025), 

Wyniki głosowania: ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYM. SIĘ: 0, BRAK 
GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

Rada Miasta Zgierza podjęła uchwałę nr XVI/347/2025 w sprawie 
zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Bolesława 
Czerwieńskiego w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu. 

d) zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Stanisława Wigury 
w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 199-2025), 

Głosowano w sprawie: zaliczenia do kategorii dróg gminnych 
ul. Stanisława Wigury w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk 
nr 199-2025), 

Wyniki głosowania: ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYM. SIĘ: 0, BRAK 
GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 3 
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Rada Miasta Zgierza podjęła chwałę nr XVI/348/2025 w sprawie 
zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Stanisława Wigury 
w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu. 

e) zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. kpt. Franciszka 
Żwirki w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 200-2025), 

Głosowano w sprawie: zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. kpt. 
Franciszka Żwirki w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 200-
2025), 

Wyniki głosowania ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYM. SIĘ: 0, BRAK 
GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 3. 

Rada Miasta Zgierza podjęła uchwałę nr XVI/349/2025 w sprawie 
zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. kpt. Franciszka Żwirki 
w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu. 

f) zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Wandy Węgierskiej 
w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 195-2025), 

Głosowano w sprawie: zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Wandy 
Węgierskiej w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 195-2025), 

Wyniki głosowania: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYM. SIĘ: 0, BRAK 
GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Rada Miasta Zgierza podjęła uchwałę nr XVI/350/2025 w sprawie 
zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Wandy Węgierskiej 
w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu. 

g) zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Jerzego Wieczorka 
"Bohdana" w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 201-
2025), 

Głosowano w sprawie: zaliczenia do kategorii dróg gminnych 
ul. Jerzego Wieczorka "Bohdana" w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu 
(Druk nr 201-2025), 

Wyniki głosowania: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYM. SIĘ: 0, BRAK 
GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3. 

Rada Miasta Zgierza podjęła uchwałę nr XVI/351/2025 w sprawie 
zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Jerzego Wieczorka 
"Bohdana" w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu. 
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h) zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Adama Mickiewicza 
w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 190-2025), 

Głosowano w sprawie: zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Adama 
Mickiewicza w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 190-2025), 

Wyniki głosowania: ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYM. SIĘ: 0, BRAK 
GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 3. 

Rada Miasta Zgierza podjęła uchwałę nr XVI/352/2025 w sprawie 
zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Adama Mickiewicza 
w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu. 

i) zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Jana Matejki 
w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 189-2025), 

Głosowano w sprawie: zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Jana 
Matejki w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 189-2025), 

Wyniki głosowania: ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYM. SIĘ: 0, BRAK 
GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3. 

Rada Miasta Zgierza podjęła uchwałę nr XVI/353/2025 w sprawie 
zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Jana Matejki w Zgierzu 
oraz ustalenia jej przebiegu. 

j) zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Stanisława 
Pieczyraka w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 192-
2025), 

Głosowano w sprawie: zaliczenia do kategorii dróg gminnych 
ul. Stanisława Pieczyraka w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk 
nr 192-2025), 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYM. SIĘ: 3, BRAK 
GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 3 

Rada Miasta Zgierza podjęła uchwałę nr XVI/354/2025 w sprawie 
zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Stanisława Pieczyraka 
w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu. 

k) zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Władysława Rząba 
w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 194-2025), 

Głosowano w sprawie: zaliczenia do kategorii dróg gminnych 
ul. Władysława Rząba w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk 
nr 194-2025), 
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Wyniki głosowania: ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYM. SIĘ: 0, BRAK 
GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

Rada Miasta Zgierza podjęła uchwałę nr XVI/355/2025 w sprawie 
zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Władysława Rząba 
w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu. 

I) zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Józefa Mireckiego 
w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 184-2025), 

Głosowano w sprawie: zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Józefa 
Mireckiego w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 184-2025), 

Wyniki głosowania: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYM. SIĘ: 0, BRAK 
GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Rada Miasta Zgierza podjęła uchwałę nr XVI/356/2025 w sprawie 
zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Józefa Mireckiego 
w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu. 

m) zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Bolesława Prusa 
w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 193-2025), 

Głosowano w sprawie: zaliczenia do kategorii dróg gminnych 
ul. Bolesława Prusa w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 193-
2025), 

Wyniki głosowania: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYM. SIĘ: 0, BRAK 
GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3. 

Rada Miasta Zgierza podjęła uchwałę nr XVI/357/2025 w sprawie 
zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Bolesława Prusa 
w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu. 

n) zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Elizy Orzeszkowej 
w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 191-2025), 

Głosowano w sprawie: zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Elizy 
Orzeszkowej w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 191-2025), 

Wyniki głosowania: ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYM. SIĘ: 0, BRAK 
GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

Rada Miasta Zgierza podjęła uchwałę nr XVI/358/2025 w sprawie 
zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Elizy Orzeszkowej 
w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu. 
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o) zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Marii Konopnickiej 
w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 185-2025), 

Głosowano w sprawie: zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Marii 
Konopnickiej w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 185-2025), 

Wyniki głosowania: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYM. SIĘ: 0, BRAK 
GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3. 

Rada Miasta Zgierza oodieła uchwałę nr XVI/359/2025 w sprawie 
zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Marii Konopnickiej 
w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu. 

p) zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Lucjana Rydla 
w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 196-2025), 

Głosowano w sprawie: zaliczenia do kategorii dróg gminnych 
ul. Lucjana Rydla w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 196-
2025), 

Wyniki głosowania: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYM. SIĘ: 0, BRAK 
GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3. 

Rada Miasta Zgierza podjęła uchwałę nr XVI/360/2025 w sprawie 
zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Lucjana Rydla w Zgierzu 
oraz ustalenia jej przebiegu. 

q) zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Bolesława 
Limanowskiego w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk 
nr 187-2025), 

Głosowano w sprawie: zaliczenia do kategorii dróg gminnych 
uL Bolesława Limanowskiego w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk 
nr 187-2025), 

Wyniki głosowania: ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYM. SIĘ: 0, BRAK 
GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3. 

Rada Miasta Zgierza podjęła_uchwałę nr XVI/361/2025 w sprawie 
zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Bolesława 
Limanowskiego w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu. 

r) zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Zygmunta Lorentza 
w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 188-2025), 
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Głosowano w sprawie: zaliczenia do kategorii dróg gminnych 
ul. Zygmunta Lorentza w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk 
nr 188-2025), 

Wyniki głosowania: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYM. SIĘ: 0, BRAK 
GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3. 

Rada Miasta Zgierza podjęła uchwałę nr XVI/362/2025 w sprawie 
zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Zygmunta Lorentza 
w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu. 

s) zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Joachima Lelewela 
w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 203-2025). 

Głosowano w sprawie: zaliczenia do kategorii dróg gminnych 
ul. Joachima Lelewela w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk 
nr 203-2025). 

Wyniki głosowania: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYM. SIĘ: 0, BRAK 
GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3. 

Rada Miasta Zgierza podjęła uchwałę nr XVI/363/2025 w sprawie 
zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Joachima Lelewela 
w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu. 

t) zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Heleny Wiewiórskiej 
w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 202-2025). 

Głosowano w sprawie: zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Heleny 
Wiewiórskiej w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu (Druk nr 202-2025). 

Wyniki głosowania: ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYM. SIĘ: 1, BRAK 
GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3. 

Rada Miasta Zgierza podjęła uchwałę nr XVI/364/2025 w sprawie 
zaliczenia do kategorii dróg gminnych ul. Heleny Wiewiórskiej 
w Zgierzu oraz ustalenia jej przebiegu. 

Pkt 14 Oświadczenia radnych 

Przewodniczący RMZ Ł. Wróblewski zachęcił Mieszkańców Zgierza do 
udziału w II turze wyborów Prezydenta Rzeczypospolitej. Przekazał, że 
instytucja, w której będzie Obwodowa Komisja Wyborcza z najwyższą 
frekwencją w Zgierzu otrzyma Nagrodę Przewodniczącego Rady Miasta 
Zgierza w wysokości 1000 zł. 
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Prezydent Miasta Zgierza P. Staniszewski zachęcił do udziału w Święcie 
Miasta Zgierza, które odbędzie się w dniach 7-8 czerwca w Parku Miejskim 
oraz w Dniu Dziecka przygotowanym wspólnie z Centrum Kultury Dziecka. 

Pkt 15 Ogłoszenia i komunikaty Przewodniczącego RMZ 

Przewodniczący RMZ Ł. Wróblewski poinformował, że do poniedziałku 
(2 czerwca) Prezydent Miasta Zgierza ma czas na przedstawienie Raportu 
o Stanie Gminy Miasto Zgierz za 2024 rok. Zachęcił do zgłaszania swojego 
udziału w debacie. 

Przewodniczący RMZ Ł. Wróblewski wrócił do przyjęcia Protokołu z XV 
sesji Rady Miasta Zgierza. 

Pkt 3 Przyjęcie protokołu z XV sesji -kontynuacja 

Przewodniczący RMZ Ł. Wróblewski poinformował o uwadze zgłoszonej 
przez Radnego A. Mięsoka - na stronie 19, w 13 wierszu od dołu - wyraz 
„spodkowe" zastąpić wyrazem „spadkowe" oraz o przyjęciu jej w formie 
autopoprawki. Powiedział, że przyjmuje Protokół z XV sesji Rady Miasta 
Zgierza. 

Radny A. Mięsok zaproponował, aby przyjęcie protokołu odbyło się 
poprzez głosowanie. 

Przewodniczący RMZ Ł. Wróblewski przeszedł do głosowania nad 
protokołem z poprzedniej sesji Rady Miasta Zgierza. 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu z XV sesji. 

Wyniki głosowania: ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYM. SIĘ: 0, BRAK 
GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 3. 

Protokół z XV sesji Rady Miasta Zgierza został przyjęty. 

Radny P. Matuszewski poprosił członków Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 
i Rekreacji o pozostanie na sali w celu odbycia posiedzenia Komisji. 

Przewodniczący RMZ Ł. Wróblewski przekazał, że 3 czerwca odbędzie się 
posiedzenie Komisji Rewizyjnej, która zajmie się sprawozdaniem 
z wykonania budżetu i sprawozdaniem finansowym za 2024 rok. 

27 



Pkt 16 Zamknięcie obrad sesji 

Przewodniczący RMZ Ł. Wróblewski po wyczerpaniu porządku obrad 
zamknął XVI sesję Rady Miasta Zgierza. 

Protokołowała 
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